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REVISTA PRESEI 
 

 Premierul Mihai Tudose, la TVR: Am fost șocat că nu sunt bani de salarii pentru apărare. I-am solicitat demisia 
lui Adrian Țuțuianu 
Premierul Mihai Tudose a declarat marți seara, într-un interviu acordat TVR 1 pentru emisiunea "România 9", că 
ministrul Apărării, Adrian Țuțuianu, a demisionat din cauza comunicării eronate privind plata salariilor din 
minister. Șeful guvernului a vorbit și despre alte subiecte la zi, precum întâlnirea cu reprezentanții FMI și deficitul 
bugetar. 
"Greșeala domniei sale (a lui Adrian Țuțuianu, n.r) a fost că a lăsat să treacă așa ceva, că știa că există acest tip de 
discuții și, în loc să dezamorseze, să ne spună măcar despre ce e vorba acolo, lucrurile au ajuns în acest punct", a 
declarat premierul Tudose în exclusivitate pentru TVR. 
Premierul a confirmat că interimatul la Apărare va fi preluat de vicepremierul Marcel Ciolacu. 
Șeful executivului a povestit cum a aflat de problemele de la Apărare: "Ne-am trezit brusc cu o știre și cu o postare 
pe site-ul Ministerului Apărării, niște indicații de la centru către teritoriu prin care cineva trebuia să facă niște 
artificii cu banii, că nu sunt bani de salarii și trebuie o parte acum și o parte după. Recunosc că am fost șocat, eram 
chiar cu vicepremierul și cu președintele Camerei Deputaților, președintele Dragnea la masă. Am plecat împreună 
toți trei la masă după votul din Parlament. În timp ce eram la masă, toți trei am aflat că există această alertă în 
România, că nu mai sunt bani pentru apărare. Prima dată l-am sunat pe ministrul de Finanțe care era la fel de 
șocat și el. Apoi l-am sunat și pe ministrul Apărării. Știți, că cineva a greșit într-o comunicare și înțeleg că de vineri 
se tot cocea o chestie de genul acesta. Am lăsat baltă masa și am venit toți la serviciu. L-am rugat pe domnul 
ministru să vină să-mi explice, i-am solicitat demisia. I-am spus că demisia ar fi un act de onoare să ieșim din 
această situație. 
Prim ministrul a precizat că Adrian Țuțuianu și-a scris demisia, pe care i-a acceptat-o. Apoi l-a informat pe Liviu 
Dragnea, a sunat la Palatul Cotroceni pentru a-l informa pe președinte Klaus Iohannis și a trimis actele pentru 
interimat. 
Mihai Tudose a dat asigurări că sunt bani la buget pentru Ministerul Apărării. 
Ministrul Apararii, Adrian Ţuţuianu a demisionat după ce a fost certat de premierul Tudose pentru un comunicat 
de presă. În document se spune că, în lipsa rectificării bugetare, militarii își vor primi drepturile salariale eșalonat. 
Sursele noastre spun că mai marii din conducerea PSD au luat foc când au vazut comunicatul. Ca să calmeze 
spiritele, ministrul și-a pus demisia pe masă. 
Despre prognozele FMI: Ori nu vă pricepeți, ori are cineva ceva cu România 
Premierul a precizat că săptămâna viitoare vom avea rectificare pozitivă și a criticat previziunile Fondului Monetar 
Internațional, despre care a afirmat: Ori nu vă pricepeți, ori are cineva ceva cu România. 
Premierul Mihai Tudose a declarat, marți, că s-a întâlnit cu reprezentanții FMI și ai Băncii Mondiale pentru le 
arăta cifrele pentru previziunea de sfârșit de an, respectiv pentru a primi suport tehnic pentru marile proiecte 
strategice ale României. 
Băncile, la control! 
Premierul Mihai Tudose caută soluții pentru ca divulgarea numelor de bănci sau firme prinse pe picior greșit de 
ANPC să nu mai fie o problemă. 
În interviul de la TVR, șeful Guvernului a recunoscut că și-a pus deja colegii la treabă în acest sens. 
Premierul a răspuns și întrebărilor despre salariul său despre care spune că încape într-un plic subțire. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Mihai Tudose şi Liviu Dragnea, întâlnire de URGENŢĂ. Ce SUBIECTE dezbat cei doi 
Premierul Mihai Tudose a fost chemat de urgenţă la o întâlnire cu preşedintele PSD, Liviu Dragnea. Cei doi s-au 
întâlnit la un restaurant din Capitală, unde au luat şi prânzul, potrivit România TV. 
Şedinţa celor doi vine după ce premierul Mihai Tudose s-a întâlnit astăzi cu reprezentanţi ai FMI şi ai Băncii 
Mondiale, dar şi după ce parlamentarii PNL au decis să depună moţiune de cenzură pe Justiţie. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Militarii se REVOLTĂ: 'Intenționez să îmi apăr țara în 2 rate! Prima dată, pe 15 septembrie! După aia, mai 
vedem' 
Scandalul imens din Ministerul Apărării Naţionale soldat cu demisia ministrului Adrian Ţuţuianu e departe de a se 
încheia. Ţuţuianu şi-a dat demisia după ce a apărut informaţia, chiar pe site-ul instituţiei, că sunt probleme cu 
banii. 
Acum, militarii se revoltă şi vin cu declaraţii extrem de dure la adresa Guvernului. Un ofiţer MAPN din Neamţ a 
ameninţat. "Intentionez sa imi apar tara in 2 rate! Prima data pe 15 septembrie! Dupa aia, mai vedem. Ce bine ce 
ne-au marit salariile! Sunt asa de mari ca nu ni le mai pot plati! Eu sper sa nu indrazneasca asa ceva! Desi am mai 
prins prin 98 parca! Si atunci au venit cele mai ale dracului controale! MULTUMIM PENTRU SALARIILE MARITE! 
Sunt aşa de nervos încât imi tremură degetele pe computer şi mi-e teamă că nu mă pot abţine să folosesc un 
vocabular care nu mă caracterizează, aşa că rândurile de mai sus sunt luate, de fapt, de la un alt coleg care a 
sintetizat foarte bine starea noastră de spirit", a tunat ofiţerul, conform vestea.net. 
Reprezentanţii Ministerului Apărării Naţionale (MApN) au anunţat, marţi, că salariile angajaţilor se vor plăti 
eşalonat în această lună, având în vedere că nu s-a efectuat rectificarea bugetară. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Olguţa Vasilescu a făcut ANUNŢUL: Ce spune ministrul despre Legea Pensiilor  
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a vorbit la Parlament despre situaţia Legii Pensiilor. Ministrul susţine că au 
existat dezbateri în cadrul coaliţiei, însă aşteaptă şi impactul bugetar din partea ministerului de Finanţe. Ministrul 
susţine că în luna octombrie legea va fi gata şi va fi transmisă Parlamentului. 
"Sunt 3 variante de lege a pensiilor, urmeaza coalitia sa aleaga una dintre variante. Am inceput deja sa avem 
dezbateri pe ele. Cand vom avea toate calculele cu ministerul de Finante, abia atunci vom putea iesi cu proiectul 
public. (...) Am avut deja o prima discutie cu coalitia de guvernare, mai sunt multe lucruri de facut. Nu e o lege 
usoara si nu cred ca se asteapta nimeni sa o scoatem peste noapte. De altfel , nici nu vrem. Orizontul de timp este 
cel din programul de guvernare, in luna octombrie ca sa o avem sa o transmitem Parlamentului. Cat dureaza in 
Parlament, nu avem de unde sa stim.", a precizat ministrul Muncii. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 

 Parlamentul, decizie în privința indemnizației pentru creșterea copilului 
Comisia de Muncă din Senat a dat aviz pozitiv Ordonanței de Urgență care reglementează indemnizațiile de 
creștere a copilului. 
Astfel, conform reglementărilor făcute de Guvern indemnazația de creștere a copilului va constitui 85% din media 
veniturilor nete realizate în ultimele 12 luni din ultimii 2 ani anteriori nașterii copilului, și nu poate fi mai mică de 
85% din cuantumul salariului minim brut pe țară garantat în plată și nici mai mare de 8500 de lei. 
Ministrul Muncii, Lia Olguța Vasilescu, a explicat că acest cuantum maxim de 8500 de lei reprezintă plafonul 
maxim acordat și în Germania, țara din Uniunea Europeană care acordă cele mai mari indemnizații pentru 
creșterea copilului. 
De asemenea, Olguța Vasilescu a explicat că există țări dezvoltate în care această indemnizație nu se mai acordă, 
însă nu a dorit să ia o măsură similară în România. Totodată, ea a precizat că plafonarea la 8500 de lei afectează 
un număr mic de persoane. 
Această lege va fi trimisă plenului Senatului, iar apoi va intra la Camera Deputaților, care este cameră decizională. 
Consultați AICI Ordonanța de Urgență a Guvernului 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Ministrul Tudorel Toader s-a întâlnit cu ambasadorul SUA. Klemm: „O discuție fructuoasă” 
Ambasadorul SUA la București a mers astăzi la Ministerul Justiției, unde a discutat cu Tudorel Toader despre 
modificarea legilor justiției. Ministrul justiției Tudorel Toader a făcut comentarii ironice luni seara, la Antena 3, pe 
tema întrevederii pe care o are marţi cu ambasadorul SUA în România, Hans Klemm. El spunea că se aşteaptă 
ca diplomatul să-şi motiveze îngrijorarea privind numirea procurorilor-şefi din România, având în vedere că nu a 
propus modelul american, în care procurorul general este propus de Senatul SUA. 
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Actualizare 10.38. Întâlnirea de la Ministerul Justiției s-a încheiat. Hans Klemm și Tudorel Toader au avut o 
discuție care a durat circa două ore. 
La plecarea de la Ministerul Justiției, ambasadorul SUA la București a spus că a fost vorba despre o „întâlnire 
fructuoasă și completă” și că în cursul zilei cele două părți vor redacta o declarație comună, în care vor fi detaliate 
discuțiile. 
„Am discutat despre viziunea și responsabilitățile lui Tudorel Toader, ca ministru. Discuțiile au avut loc într-un 
spirit de cooperare, am făcut schimb de informații și păreri. Abia aștept să lucrez mai departe cu ministrul și 
Guvernul”, a spus ambasadorul. 
Actualizare 08:30. Ambasadorul Statelor Unite ale Americii la Bucureşti, Hans Klemm, a ajuns la Ministerul 
Justiţiei. Diplomatul va discuta cu Tudorel Toader despre modificările propuse de acesta la legile 
justiției. Întâlnirea are loc la solicitarea diplomatului american, în contextul în care Ambasada SUA s-a declarat 
îngrijorată pentru independenţa sistemului judiciar ca urmare a modificărilor propuse de Toader. 

 
„În concret ar fi a treia oară când mă văd cu ambasadorul SUA. La iniţiativa dânsului, nu la iniţiativa mea. Mi-a 
oferit mai multe variante de întrevedere. El şi-a exprimat îngrijorarea, dar eu aşa am spus, că aş fi vrut şi 
motivarea acestei îngrijorări. Mai e puţin şi o să aflu şi probabil o să întreb. Poate este îngrijorat că în proiectul de 
modificare a legilor justiei nu am propus modelul american, unde procurorul general este propus de către 
Senat, să avem o echivalenţă a procedurilor şi să tindem spre acelaşi standard de democraţie”, a declarat, 
ironic, Tudorel Toader. 
Funcția de procuror general al Statelor Unite are prerogativele unui ministru al justiției. Procurorul general 
conduce Departamentul Justiției, se ocupă de afacerile juridice, este responsabil de aplicarea legii și este 
principalul jurist al Guvernului american. El este numit de președintele Statelor Unite, dar își poate exercita 
funcția numai după ce primește confirmare din partea Senatului american. Este membru al Cabinetului și este al 
șaptelea om în stat. Poate fi demis de președinte și de Congres. Actualul procuror general al SUA este Jeff 
Sessions. 
Ministrul Tudorel Toader a dezvăluit că în precedentele sale întâlniri cu Hans Klemm, ambasadorul SUA i-a propus 
efectuarea unei vizite în Statele Unite. Poate că la întâlnirea de marţi doreşte să discute despre programul acestei 
deplasări, a presupus ministrul justiției, în aceeași notă ironică. „În precedentele întâlniri m-a invitat să fac o vizită 
oficială în SUA şi poate mă invită să stabilesc calendarul, voi vedea mâine”, a completat Toader la Antena3. 
În continuare, ministrul a arătat că un ambasador poate spune orice, însă Parlamentul trebuie să legifereze ţinând 
cont de specificul naţional. 
„Şi noi avem partea noastră de culpabilitate. Într-un final, un ambasador îşi exprimă o dorinţă, dar noi trebuie să 
legiferăm ţinând cont de specifiicul naţional şi ţinând cont de standardele democratice, menajând toate bunele 
relaţii cu statele partenere cu care avem poziţii privilegiate, ţinând seama de Constituţie, acelea sunt reperele 
după care trebuie să legiferăm. Cu referire la această procedură de numire a procurorilor de rang înalt. Vă dau 
exemple în care numirea o face parlamentul. Nu dau exemplul Albaniei sau Croaţiei, ci o să dau exemplul Angliei, 
unde procurorul general este numit de Parlament şi, în ultimă instanţă, SUA”, a mai arătat Toader. 
Ministrul Justiţiei se întâlneşte, marţi, cu ambasadorul Statelor Unite, Hans Klemm, la sediul ministerului Justiţiei, 
începând cu ora 8:30. 
Ce îngrijorări au Statele Unite 
Statele Unite au reacționat, luna trecută, la propunerile Ministerului Justiţiei referitoare la schimbări legislative 
care să asigure independenţa sistemului judiciar. Ambasada SUA la Bucureşti a spus că a luat cunoștință cu 
„îngrijorare” despre aceste propuneri și i-a îndemnat pe toţi actorii executivi, legislativi şi judiciari din România să 
colaboreze pentru a continua lupta ţării împotriva corupţiei şi pentru a asigura credibilitatea instituţiilor sale. 
Ambasada SUA a arătat că Parteneriatul Strategic dintre Statele Unite ale Americii şi România se bazează pe 
angajamentul faţă de valorile democratice, buna guvernare şi consolidarea statului de drept, întrucât acestea sunt 
fundamentul pentru creşterea securităţii şi prosperităţii comune. 
În opinia Ambasadei SUA, instaurarea fermă a statului de drept are nevoie de un sistem judiciar puternic şi 
independent, precum şi de procurori independenţi, fără imixtiuni politice. 
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„Instaurarea fermă a statului de drept are nevoie de un sistem judiciar puternic şi independent, precum şi de 
procurori independenţi care pot urmări activităţile infracţionale fără imixtiuni politice sau limitări ale actului legal 
de justiţie. Statele Unite au luat cunoştinţă de propunerile Ministerului Justiţiei din 23 august cu îngrijorare 
pentru independenţa sistemului judiciar. Îndemnăm toţi actorii executivi, legislativi şi judiciari din România să 
colaboreze pentru a continua lupta ţării împotriva corupţiei şi pentru a asigura credibilitatea instituţiilor sale”, a 
transmis Ambasada SUA. 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a prezentat, în 23 august, proiectul de lege privind legile justiţiei, el anunţând 
modificări semnificative care vizează statutul procurorilor şi judecătorilor, organizarea judiciară şi cea privind 
Consiliul Superior al Magistraturii (CSM). 
Propunerile de modificare a legilor justiţiei au provocat critici din partea Ministerului Public, a CSM şi a DIICOT, 
dar şi din partea preşedintelui Klaus Iohannis, care consideră că ele reprezintă „un atac asupra statului de drept” 
şi asupra luptei anticorupţie, iar dacă vor fi adoptate vor „anula” eforturile României din ultimii 10 ani. 
Tudorel Toader: Procurorul general nu era competent să convoace Adunarea generală a procurorilor şi să se 
pronunţe pe legile justiţiei 
Ministrul Justiţiei Tudorel Toader consideră că procurorul general al României, Augustin Lazăr, şi-a depăşit 
atribuţiile când a convocat la consultări procurorii-şefi ai parchetelor de pe lângă Curţile din Apel din ţară care să 
se pronunţe pe modificările aduse legilor justiţiei. 
„Era în competenţa procurorului general să convoace peste două mii  de procurori care să se pronunţe pe legile 
justţiei? Nu era. Faptul că procurorul general a întrunit Adunarea generală a procurorilor din teritoriu, după 
părerea mea, acest fapt iese din cadrul atribuţiunilor legale. Au supus la vot, au spus că nu sunt de acord ca un 
procuror, după 20 de ani, să schimbe roba şi să facă muncă de judecător.(…) Procurorul lucrează numai în penal, 
desigur, cu câteva excepţii, pe când judecătorul are o specializare strictă”, a arătat Toader. 
Toader a mai precizat că nu i se pare normal ca un procuror general să se afle în noaptea alegerilor în casa unui 
om politic şi nici ca un fost procuror general să fie urmărit penal pentru că a folosit girofarul în deplasările sale. 
„Dacă dosarul respectiv a stat în nelucrare, probabil Inspecţia Judiciară a putut să constate de ce a stat dosarul 
fără o finalitate. Eu zic să aşteptăm să vedem ce spune Inspecţia şi să tragem o concluzie”, a declarat, luni, 
ministrul Tudorel Toader la Antena3. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 ULTIMA ORĂ: Inspecţia Judiciară, replică la reproşurile DNA 
Inspecţia Judiciară reacţionează la acuzaţiile lansate de DNA, cu privire la controlul efectuat la unitatea de parchet 
în lunile iulie-august. 
"Informaţiile referitoare la controalele Inspecţiei Judiciare aflate în desfăşurare au un caracter confidenţial până la 
aprobarea raportului de către Consiliul Superior al Magistraturii. 
Aşa cum este definit de lege, scopul Inspecției Judiciare este acela de a contribui la îmbunătățirea calității actului 
de justiție, a eficienței și eficacității sistemului judiciar, prin intermediul unor verificări independente și de 
evaluare a activității acestuia şi nu acela de a dezbate public aspecte legate de un control în desfăşurare. 
Eventualele nemulţumiri ale instanţelor şi parchetelor controlate de Inspecţia Judiciară pot fi valorificate în 
procedura de formulare şi soluţionare a obiecţiunilor. Orice discuţie anterioara redactării raportului de natură a 
indica ce valoare probatorie au actele şi lucrările întocmite în timpul unui control este prematură şi ar încălca 
principiul confidenţialităţii activităţii Inspecţiei Judiciare. 
Ne manifestăm regretul că anumite informaţii apar în spaţiul public înainte de a fi dezbătute într-un cadrul 
instituţional", precizează Inspecţia Judiciară pe Facebook. 
Laura Codruța Kovesi a sesizat CSM, în urmă cu câteva zile, cu privire la controlul efectuat de Inspecția Judicară la 
DNA, informează Antena3. În sesizare, Kovesi susține că le-a cerut în mod expres celor de la Inspecția Judiciară să 
fie audiată, astfel încât instituția pe care o conducere să-și susțină punctul de vedere cu privire la procurorii care 
au plecat din cadrul DNA. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Tudose, prima REACŢIE după întâlnirea cu reprezentanţii FMI şi Banca Mondială 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Premierul Mihai Tudose a declarat, marţi, că s-a întâlnit cu reprezentanţii FMI şi ai Băncii Mondiale pentru le arăta 
cifrele pentru previziunea de sfârşit de an, respectiv pentru a primi suport tehnic pentru marile proiecte strategice 
ale României.  
 
"Am avut astăzi o întâlnire importantă cu Banca Mondială şi cu FMI. Cu Banca Mondială pentru a ne asigura de o 
colaborare, dat fiind faptul că s-a schimbat echipa de reprezentare a Băncii în România, Avem tot sprijinul şi nu pe 
parte financiară, ci pe parte de suport tehnic pentru marile proiecte strategice ale României. De asemenea am 
chemat la discuţii FMI tot nu pentru a lua bani, cum deja am înţeles că se aude, ci pentru a vorbi cu domniile lor, 
împreună cu ministrul de Finanţe să facă o vizită la Ministerul Finanţelor să vadă exact cifrele, fiindcă domniile lor 
în octombrie fac previziunea de sfârşit de an pe partea financiară a României. Dat fiind faptul că ultimele două le-
au cam greşit - România nu a funcţionat aşa cum a spus FMI, ci un pic mai bine, ca să nu mai apară şi a treia 
greşeală care chiar ar putea fi interpretată, le-am oferit suportul cifrelor oficiale ale României ca să se bazeze pe 
ele", a declarat premierul la Palatul Parlamentului. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Tudose, despre Grindeanu: Lucrurile sunt în progres, în diverse stadii de negociere, de calmare 
Prim-ministrul Mihai Tudose a afirmat marți, referindu-se la relația fostului premier Sorin Grindeanu cu PSD, că 
lucrurile sunt "în progres, în diverse stadii de negociere, de calmare". 
Întrebat la TVR 1 care este viitorul politic al lui Grindeanu și dacă este posibil ca acesta să ocupe o funcție de 
consul, Tudose a răspuns: "Mai vorbim...". 
De asemenea, chestionat dacă Grindeanu a fost iertat de PSD, șeful Executivului a răspuns: "Mai vorbim. (...) Sunt 
lucruri care sunt în progres, sunt în diverse stadii de negociere, de calmare". 
Potrivit lui Tudose, orice om care poate fi recuperat este "un câștig". "La foarte multe ocazii în viață, sunt 
momente când ești foarte supărat, dar după aia începe să îți treacă. (...) Orice om pe care-l poți recupera, pe care 
poți să-l ții aproape, e un câștig", a declarat Tudose. 
Totodată, șeful Guvernului a mai amintit că s-a întâlnit recent cu Sorin Grindeanu pentru a discuta despre 
chestiuni de politică externă. 
"Am aflat că e în București și l-am rugat să vină și îi mulțumesc că a venit și am discutat despre câteva lucruri, 
politică externă. În general, la întâlnirile cu oficialități străine, există momentul acela de tete-a-tete (...), lucrurile 
acelea nu sunt scrise, nu rămân. Am avut nevoie de câteva informații, pe care domnul Grindeanu (...) mi le-a dat 
în timp real, spuse corect, lucruri care ne folosesc nouă, țării'', a spus Tudose. 
Întrebat dacă în cadrul întâlnirii l-a întrebat pe Sorin Grindeanu dacă se va alătura proiectului politic Pro România 
inițiat de Victor Ponta, șeful Guvernului a răspuns: "L-am întrebat dacă emigrează pe undeva. Mi-a zis că nu și văd 
că n-a făcut-o". 
(Sursa: Agerpres) 

 UNTRR: Guvernul oferă asigurări că prețul carburanților nu va crește; în caz contrar va fi reluată schema de rambursare a 
supraaccizei 
Transportatorii rutieri susțin că au primit asigurări din partea guvernanților că prețul carburanților nu va crește 
după majorarea accizei, iar în caz contrar ar putea fi reluată schema de rambursare a supraaccizei, a anunțat, 
marți, Uniunea Naționala a Transportatorilor Rutieri din România (UNTRR). 
Reprezentanții Uniunii au avut marți la sediul Guvernului o întâlnire cu prim-ministrul, Mihai Tudose, și cu 
ministrul de Finanțe, Ionuț Mișa, pe tema majorarii accizei la carburanți. 
"UNTRR a solicitat Guvernului, prin intervențiile anterioare, să nu recurgă la supraimpozitarea unor bunuri de 
stricta necesitate, precum carburanții, măsura care ar conduce la falimentarea industriei de transport rutier, în 
condițiile în care un sfert din firmele de transport rutier înregistrează pierderi, iar marjele din industrie sunt 
reduse, în jurul a 1%. Totuși, în cazul operării majorării accizei la carburanți, reorientarea a 15% din carburantul 
alimentat în România anual spre alte țări nu va aduce niciun ban la bugetul de stat, iar o migrare mai mare de 15% 
va aduce în realitate pierderi la buget", se arată într-un comunicat al UNTRR remis AGERPRES. 
În acest context, Uniunea Transportatorilor Rutieri a solicitat măsuri care să mențină atractivitatea comercială a 
alimentării cu carburant în România, prin îmbunătățirea sistemului de rambursare a taxei pe valoare adăugată 
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(TVA) atât transportatorilor rutieri români, cât și străini, astfel încât țara să devină un centru de alimentare de 
carburant în zona Balcanilor, precum Luxemburg în Europa de Vest. Astfel, România ar deveni mai competitivă, iar 
statul român ar urma sa colecteze mai mulți bani, nefiind necesară astfel o majorare a accizei la carburanți, 
consideră transportatorii. 
"Prim-ministrul și ministrul de Finanțe au dat asigurări că nu se vor înregistra creșteri de preț la carburanți 
începând cu 15 septembrie și 1 octombrie, în condițiile în care prețul petrolului va rămâne constant. Dacă se vor 
înregistra totuși majorări de preț după 15 septembrie și 1 octombrie, prim-ministrul a dat asigurări că este deschis 
pentru a relua rambursarea supraaccizei către transportatorii rutieri", precizează UNTRR în comunicat. 
Uniunea susține că schema de rambursare a accizei suplimentare a funcționat cu dificultate, iar transportatorii 
rutieri români care operează curse internaționale au preferat să alimenteze în afara țării, transportatorii străini în 
tranzit au renunțat complet la alimentări cu carburant în România, iar transportatorii care efectuează transporturi 
naționale, și au avut posibilitatea, au alimentat în țările din jur. Transportatorii rutieri au dat exemplul Ungariei, 
unde costul carburantului fără TVA 27% și acciza recuperabilă de 5,5 eurocenți era mai mic decât prețul similar din 
România, marele avantaj fiind dat de recuperarea facilă atât a TVA, cât și a accizei suplimentare. 
Potrivit UNTRR, prevederile Directivei 96/2003 se aplică în alte 6 țări membre ale Uniunii Europene, unde există 
practica returnării accizelor la motorina pentru utilizatorii profesioniști, fără încadrarea acestei proceduri ca ajutor 
de stat. 
"Statul nu cheltuie nimic din buget, ci îi restituie utilizatorului o parte din suma deja plătită de utilizator statului 
(doar pentru autovehiculele eligibile menționate la Art. 7 al Directivei), fără ca valoarea plătită de utilizator, 
considerând și rambursarea, să coboare sub pragul minim al accizei la nivel european. 
În 2017, în Ungaria, acciza ce putea fi recuperată era de 7 forinți/litru (0,02 euro/litru sau 20 euro/1000 litri), 
Spania 48 euro/1000 litri, Slovenia 96,05 euro/1000 litri, Italia 214 euro/1000 litri, Belgia 177 euro/1000 litri, 
Franța 114,2 euro/1000 litri pentru camioane și 154,2 euro/1000 litri pentru autocare. 
Uniunea Națională a Transportatorilor Rutieri din România (UNTRR) este o organizație profesională și patronală, 
fondată în 1990, care promovează și apără interesele transportatorilor rutieri pe plan intern și internațional, 
înregistrând de la înființare până în prezent peste 14.000 membri — operatori care efectuează transporturi 
interne și internaționale de marfa și persoane. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Tudose, despre protestele din stradă: N-am nicio neliniște, este un mod democratic de a te manifesta 
Premierul Mihai Tudose a afirmat, marți, că nu are "nicio neliniște" față de protestele din stradă, precizând că 
acestea sunt "un mod democratic" de manifestare, atunci când sunt civilizate. 
"N-am nicio neliniște. Este un mod democratic de a te manifesta. Atâta timp cât protestul este civilizat (...) este în 
regulă. (...) Nu înțeleg de ce doi oameni stau tot timpul și folosesc un megafon, dar asta este altceva. Au ocupat 
zona, (...) e în regulă", a declarat Tudose, la TVR 1. 
Întrebat dacă a discutat cu protestatarii pentru a afla care sunt nemulțumirile acestuia, șeful Executivului a 
răspuns: "N-am încercat (...) E pe principiul orice pretext e suficient de bun". 
În acest context, premierul a dat din nou asigurări că va ține cont de punctele de vedere exprimate referitor la 
modificarea legilor Justiției. 
"Domnul Tudorel Toader a avut o rundă lungă, foarte lungă de consultări cu toți actorii implicați în acest proces. 
Apoi domnul Tudorel Toader a sintetizat discuțiile. Apoi domnul Tudorel Toader a fost la Bruxelles. După acest 
lucru, a ieșit public și a comunicat sinteza. După ce a ieșit public, a ieșit scandal, fiindcă bineînțeles că unii s-au 
grăbit să comenteze, ca și cum erau făcute deja. Apoi le-a trimis la CSM, loc unde se află și acum. Când o veni și de 
acolo avizul, părerea, opinia, de-abia apoi le va înainta către Guvern și vor fi în dezbatere publică (...) Vom ține 
cont de toți cei care au ceva de spus și au calitate procesuală — (...) că tot vorbim de legile Justiției — în decizia 
Guvernului, dar decizia Guvernului este o parte foarte mică în acest proces, fiindcă, în fapt, Guvernul ia act și le 
trimite la Parlament", a mai afirmat Tudose. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Angajații cu dizabilități își pierd serviciul din cauza unei legi prin care statul a vrut să îi ajute 
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Din această lună, firmele care cumpără produse realizate de persoane cu handicap nu mai sunt scutite de la plata 
unor taxe către buget, așa cum se întâmpla până acum. Astfel că tot mai mulți angajați cu dizabilități sunt puși pe 
liber de patroni. 
Costin are 27 de ani. Lucrează într-o legătorie din Curtea de Argeș, unde face articole de papetărie și lumânări 
decorative. Acum, a fost anunțat că trebuie să plece. 
Și Camil este în aceeași situație. Spune că nu are încotro și va cere ajutorul de handicap de la stat. 
Legătoria din Curtea de Argeș funcționează de 8 ani și are cinci angajați. Toți, persoane cu handicap. De vineri, 
contractul lor de muncă încetează, pentru că unitatea specială în care lucrează a rămas fără comenzi după ce 
legea s-a modificat. De la 1 septembrie firmele care  nu angajează persoane cu dizabilități sunt obligate să 
plătească o taxă dublă la stat. Până acum, puteau opta ca în locul taxei să cumpere bunuri și servicii de la unitățile 
protejate, în care lucrează angajați cu nevoi speciale. 
În cele peste 730 de unități protejate autorizate din țară lucrează aproape 2000 de persoane cu handicap. Alte 33 
de mii care au diverse dizabilități sunt angajate în companii obișnuite. 
Ministerul Muncii susține că sumele încasate de la firmele care nu au angajat persoane cu handicap vor fi folosite 
pentru a majora ajutorul acordat de stat acestor persoane. Mai mult, unitățile protejate s-ar fi transformat într-o 
afacere cu câștiguri impresionante pentru patroni. 
În Romania sunt aproape 800 de mii de persoane cu dizabilități susținute prin ajutoare de stat. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Referendumul pentru familie, susținut din Congresul SUA: 'Ochii întregii lumi sunt aţintiţi asupra voastră' 
O delegaţie a Coaliţiei pentru Familie s-a aflat în ultima perioadă în SUA, pentru o serie de vizite în comunităţile de 
români, dar şi pentru întâlniri cu oficiali americani. După ce s-au întâlnit cu Î.P.S. Nicolae, primul Mitropolit 
Ortodox Român al celor două Americi sub Patriarhia Română, liderii Coaliţiei au participat şi la cea de-a 49-a 
Convenţie a Bisericilor Penticostale Române din SUA şi Canada, în Phoenix, Arizona. 
La eveniment a participat şi Trent Franks, membru în Congresul SUA (parlamentul american) de 14 ani. Acesta a 
salutat iniţiativa de modificare a Constituţiei din România, în sensul definirii căsătoriei ca uniune între un bărbat şi 
o femeie, şi s-a angajat să susţină demersul celor trei milioane de români. 
"Sunt recunoscător poporului român pentru mărturia lui în România şi în intreaga lume, pentru modul în care aţi 
luptat pentru familie şi pentru copiii nou-născuţi. Mă angajez să stau alături de voi cu tot ce voi putea în cadrul 
referendumului care va avea loc în România în curand. Ochii intregii lumi sunt aţintiţi asupra voastră şi vă 
urmaresc îndeaproape şi vă încurajez să vă uniţi cu toti creştinii din toate denominaţiunile şi să fiţi tari şi să faceti 
tot ce vă sta in putinţă, deoarece ştim cu toţii că locul din care venim este familia şi aceasta are legatură cu ceea 
ce suntem astăzi cu toţii. Familia este rampa de lansare a generaţiei viitoare şi fiecare nou născut vine din aceeaşi 
întemeiere a familiei. Familia este rampa de lansare a viitoarei generaţii şi Dumnezeu a consfinţit de la 
întemeierea lumii ca fiecare nou-născut să vină cu un mesaj de la El, că mila Lui e nesfărşită", a declarat Trent 
Franks, potrivit Prodocens Media. 
Inițiativa de modificare a Constituției se află în Parlament, sub formă de proiect de lege. Adoptat deja de Camera 
Deputaților, proiectul ar urma să fie votat în această toamnă și de Senat, ultimul pas înaintea organizării 
referendumului decisiv. 
(Sursa: stiripesurse) 
 

 Liviu Dragnea a făcut anunțul: Când vor fi chemați românii la referendum pe tema familiei 
Liderul PSD Liviu Dragnea a anunțat marți că plenul Camerei Deputaților a reușit „încă un pas” pentru organizarea 
referendumului pentru redefinirea familiei în Constituție. Dragnea și-a exprimat speranța ca până începe iarna 
acest referendum să aibă loc. 
„Azi am adoptat o lege importantă care completează legea referendumului şi anume procedurile privind 
modificarea Constituţiei. Era o lacună legislativă, iniţiativele de modificare a Constituţiei prin iniţiativă 
cetăţenească nu aveau stabilită o procedură prin lege. Odata cu adoptarea de astăzi, după promulgare, am reuşit 
încă un pas până la organizarea referendumului pentru redefinirea familiei în Constituţie. Nu putem să facem un 
calendar, pentru că depindem de promulgarea președintelui. Dacă președintele va promulga legea, colegii din 
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senat vor adopta final legea de modificare a constituției și de abia atunci putem exprima un calendar. Să sperăm 
că nu sunt probleme la Cotroceni și că legea aceasta va fi promulgată. (…) Sper să nu atace nimeni la CCR și nici nu 
sunt motive, astfel încât până începe iarna să avem acest referendum.”, a spus Dragnea, la Parlament. 
Plenul Camerei Deputaţilor a adoptat marţi proiectul de modificare şi completare a Legii nr. 3/2000 privind 
organizarea şi desfăşurarea referendumului.  
 
Proiectul prevede în primul rând că referendumul de revizuire a Constituţiei trebuie să aibă loc în termen de 30 de 
zile de la adoptarea de către Parlament a iniţiativei de revizuire. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

Hellvig a DECIS: Numire de ULTIMĂ ORĂ într-o direcţie CHEIE 
Directorul SRI Eduard Hellvig a numit recent noul director general al Direcţiei Generale pentru Prevenirea şi 
Combaterea Terorismului (DGPCT). Este vorba despre colonelul Dorin “Dodo” Rădulescu, un specialist în 
antiterorism, scrie jurnalistul Radu Tudor pe blogul său. 
Colonelul Radulescu şi-a început cariera în antiterorism în SRI, a participat la diverse misiuni operative 
importante, inclusiv cu partenerii euro-atlantici. În ultimii ani a fost şeful unei secţii judeţene şi, pentru puţin 
timp, directorul general al unei alte direcţii din SRI. 
Prin ordinul lui Hellvig, Rădulescu revine la specialitatea sa de bază şi va conduce DGPCT, una din cele mai 
importante domenii din securitatea naţională. Colonelul Rădulescu îl va avea ca adjunct pentru intervenţie pe 
colonelul Mărgărit, fost comandant al Brigăzii Antiteroriste. 
"Noua numire vine ca o reparatie facuta profesionistilor in antiterorism de actuala conducere a SRI dupa ce sub 
comanda generalului Florian Coldea, provenit si el din DGPCT, a fost instalat in fruntea directiei generale un 
personaj controversat, Sorin Cozma, fara vreo legatura cu domeniul. Coldea si Cozma sunt azi doi pensionari", 
scrie jurnalistul Radu Tudor. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Premierul Mihai Tudose susține 'CATEGORIC' referendumul de revizuire a Constituţiei 
Premierul Mihai Tudose a declarat, marţi, la Parlament, că susţine "categoric" referendumul de revizuire a 
Constituţiei, informează news.ro. 
"Da, categoric”, a afirmat premierul Mihai Tudose, întrebat dacă susţine referendumul de revizuire a Constituţiei. 
Liderul PSD, Liviu Dragnea, a declarat, sâmbătă seara, la Mamaia, că atât la nivelul grupului senatorial al 
partidului, cât şi la cel al grupului din Camera Deputaţilor, precum şi la nivelul Guvernului s-a decis organizarea 
referendumului pentru modificarea Constituţiei în această toamnă. 
(Sursa: news.ro) 
 
 
 

 Mihai Tudose, asigurări despre rectificarea bugetară: 'Mai aveţi răbdare o săptămână. Nu va fi negativă' 
Premierul Mihai Tudose a declarat, marţi, la Parlament, că rectificarea bugetară va fi una pozitivă şi o va prezenta 
până la sfârşitul lunii septembrie, potrivit news.ro. 
„Rectificarea, odată cu proiectul de buget. Eu cred că într-o săptămână, o săptămână şi ceva. Până la sfârşitul lunii 
oricum da”, a declarat premierul Mihai Tudose. 
(Sursa: news.ro) 
 

 Senatul le dă o lovitură CUMPLITĂ bugetarilor: ADIO, banilor tăiați de Guvernul Boc 
Bugetarii primesc o veste foarte proastă din partea Senatului. Parlamentarii au respins propunerea legislativă prin 
care personalul bugetar care intra sub incidența legii 118/2010 primea înapoi banii tăiați de Guvernul Boc. 
Liderul senatorilor PSD, Șerban Nicolae, a explicat că propunerea este un foarte bună, dar că în acest moment nu 
există bani pentru a finanța această măsură reparatorie. 
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Propunerea a fost respinsă cu 23 pentru, 54 împotrivă și 11 abțineri. Senatul nu este Cameră decizională, ultimul 
cuvânt avându-l Camera Deputaților, însă decizia politică se va menține, cel mai probabil și la camera inferioară. 
Consultați AICI propunerea legislativă. 
(Sursa:  stiripesurse.ro) 
 

 Experți, companii de profil și lideri din sectorul public, reuniți la a 5-a conferință și expoziție anuală Cyber Intelligence 
Europe 
Experți, companii de profil și lideri din sectorul public participă, miercuri și joi, la Conferința Cyber Intelligence 
Europe 2017, co-organizată de Strategikon și Intelligence-sec, în cadrul căreia vor fi analizate demersurile 
guvernelor și ale sectorului privat în vederea atenuării riscului atacurilor cibernetice, oferind soluții în acest sens. 
Aceștia vor prezenta, la cea de-a 5-a conferință și expoziție anuală Cyber Intelligence Europe, planurile lor de 
securitate cibernetică, strategiile și capacitățile actuale, conform unui comunicat al Strategikon, remis AGERPRES. 
La conferință vor fi discutate studii de caz aprofundate privind infracțiunile informatice recente și 
reacțiile/contramăsurile împotriva acestora. Potrivit organizatorilor, atacurile cibernetice care vizează 
infrastructura au potențialul de a perturba economiile și societățile și, în acest context, statele trebuie să creeze 
legile necesare, să promoveze implementarea unor practici de securitate rezonabile, gestionarea incidentelor și 
mecanismele de partajare a informațiilor. 
"În baza expertizei și a capabilităților sale tehnologice, România poate deveni un pol de stabilitate și un regulator 
al securității cibernetice în regiune. Suntem onorați să găzduim, împreună cu Intelligence Sec, pentru a treia oară, 
acest eveniment internațional la București", a declarat Radu Magdin, vicepreședinte Strategikon și moderator al 
conferinței. 
La rândul său, Eugen Valeriu Popa, vicepreședinte Strategikon și coordonator al Departamentului de securitate 
internațională, subliniază că: "unul dintre elementele cele mai problematice ale securității informatice este 
caracterul rapid și constant al evoluției riscurilor de securitate. Abordarea tradițională s-a concentrat asupra 
componentelor cibernetice de nivel înalt. Acest tip de abordare a lăsat guvernele, infrastructura critica și datele 
cu caracter personal insuficient protejate. O astfel de abordare este insuficientă în mediul actual și trebuie 
schimbată, noi ne vom axa pe soluții". 
Strategikon, primul think tank român de limba engleză, cu conexiuni globale, își propune să promoveze dialogul 
dintre factorii de decizie și mediul academic, oferind soluții de politici publice în materie de Securitate 
Internațională, Afaceri Europene și Bună Guvernare. 
Intelligence-Sec, inițiatorul global al conferinței Cyber Intelligence Europe, este o companie britanică integrată 
care organizează conferințe și expoziții din domeniul securității. Având experiența operării pe piețe 
internaționale, Intelligence-Sec se asigura că fiecare subiect abordat este bine documentat cu bune practici 
globale. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 
 
 

 Exercițiu de alarmare a populației în toată țara 
Un nou exercițiu de alarmare a populației are loc astăzi, în toată țara, între orele 10 și 11. Inspectoratul General 
pentru Situaţii de Urgenţă organizează în prima zi de miercuri a fiecărei luni o asemenea simulare pentru a vedea 
cât de bine funcționează mijloacele de alarmare a populației. 
Luna trecuta, au sunat alarma circa 5.500 de sirene la nivel național din cele aproape 7 mii. La fel s-a întâmplat și 
în Capitala, unde sunt 77 de sirene automate, dar 26 nu au funcționat. 
Populația poate fi alarmata prin asemenea mijloace dacă se produc viituri periculoase, ruperi ale unor baraje 
hidrotehnice, căderi ale  obiectelor din atmosfera sau in caz de conflict armat. 
 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Fermierii români vor fi premiați și anul acesta în cadrul Galei PRIA Romanian Farmers care va avea loc la București, în 28 
septembrie 2017 
PRIAevents organizează conferința PRIA Agriculture, însoțită de Gala PRIA Romanian Farmers în cadrul căreia 
fermierii români vor fi premiați și anul acesta, la București, în 28 septembrie 2017. 
Conferința PRIA Agriculture este cel mai important eveniment al toamnei pentru agricultură și reprezintă o reală 
platformă de dezbatere între autorități, fermieri și companiile care își desfășoară activitatea în acest sector. 
Gala PRIA este dedicată fermierilor români ce au investit resurse financiare, foarte multă muncă și experiența lor 
de-a lungul timpului și astfel au contribuit la dezvoltarea sau menținerea agriculturii României pe un loc bun în 
UE. 
În cadrul acestei gale vom recunoaște eforturile și contribuția fermierilor români care au investit capital 
românesc, timp, muncă, cunoștințe și energie pentru agricultura noastră. 
Agricultura este vitală pentru întreaga lume. Uniunea Europeană alocă un buget mare și o atenție deosebită 
acestui sector. De aceea, politica agricolă comună (PAC) consolidează competitivitatea și sustenabilitatea 
agriculturii din UE, prin acordarea de plăți directe fermierilor și prin măsuri de piață și finanțează programele de 
dezvoltare a zonelor rurale din Uniune. 
Și în țara noastră agricultura joacă un rol extrem de important, însă există încă loc de creștere, potențialul 
României în sectorul agricol fiind foarte mare. În cadrul conferinței vom vorbi despre anumite probleme cu care 
ne confruntăm, dar vom afla și soluțiile sau sugestiile pentru o creștere esențială a agriculturii în România. 
"Conferința PRIA Agriculture reprezintă cel mai important eveniment din această toamnă pentru agricultură și 
reunește reprezentanți ai autorităților, asociații, fermieri și companii care activează în agricultură. În cadrul Galei 
PRIA Romanian Farmers — ne vom concentra pe recunoașterea eforturilor îndelungate ale fermierilor români și 
vom afla poveștile lor de succes, dar și ce provocări au avut de-a lungul timpului", declară Raluca Voivozeanu, 
organizatoarea PRIA Agriculture și a Galei PRIA Romanian Farmers. 
Printre temele abordate în cadrul conferinței se vor regăsi: prioritățile Guvernului în ceea ce privește agricultura 
României; aplicarea prevederilor Politicii Agricole Comune (PAC) și ale Politicii Comune de Pescuit; seceta și 
sistemul de irigații în România; cumpărarea și vânzarea terenurilor agricole, cadastrarea; contractele futures în 
agricultură; fonduri europene și simplificarea procedurilor, subvenții și situația plăților; crearea fondului mutual 
— de când ar putea intra în vigoare și ce riscuri va acoperi; camerele agricole — cum se pot organiza acestea; 
măsuri fiscale pentru agricultură — spre ex. compensarea datoriilor cu subvențiile, obligațiile privind TVA-ul; 
schema de minimis pentru energia necesară agricultorilor; legea 51 și relația fermier — retailer; rolul Ministerului 
Mediului pentru agricultură; bilanțul anului 2017, precum și soluții pentru a avea un 2018 agricol mai bun. 
Conferințele PRIAevents aduc în atenție cele mai importante și mai actuale teme de dezbatere din fiecare 
domeniu și beneficiază de o prezență mare a participanților și a mass — mediei. Cu o experiență de peste 12 ani 
în organizarea evenimentelor premium, echipa PRIAevents este recunscută pentru organizarea evenimentelor de 
top din cele mai reprezentative sectoare ale economiei. 
Mai multe detalii despre agenda evenimentului PRIA Agriculture și modalități de înscriere pentru 
participare puteți găsi pe http://priaevents.ro/conferinta-pria-agriculture-si-gala-pria-romanian-farmers-2017/ 
Fermierii români care au fost premiați în cadrul Galei PRIA Romanian Farmers 2016, au fost: Laurențiu BACIU, 
Președinte LAPAR; Nicolae SITARU; Constantin BAZON; Gheorghe ALBU; Ilie POPESCU; ȘERBAN LUCIAN; Emil 
DUMITRU — Președintele Federației Naționale PRO AGRO; Dimitrie MUSCĂ; Dr. Ing. Marian VERZEA, iar Casa de 
Avocatură Popovici Nițu Stoica & Asociații și CEC Bank au primit premii pentru preocuparea față de problemele 
agriculturii din țara noastră.  
 
 
Mai multe detalii despre conferința PRIA Agriculture și Gala PRIA Romanian Farmers de anul trecut, precum și 
premiile acordate fermierilor români puteți găsi aici și aici. 
PRIA Agriculture reunește peste 200 participanți, dintre care: reprezentanți ai Guvernului României, reprezentanți 
ai Ministerului Agriculturii și Dezvoltării Rurale, reprezentanți ai APIA și AFIR, reprezentanți ai universităților, ai 
institutelor de cercetare agricolă, membri LAPAR, ProAgro, AMRCR, Romalimenta, Rompan, APRIL, UPCPR, ARC, 
APIMAR, reprezentanți ai producătorilor de cereale și producătorilor de erbicide, pesticide și produse agro-
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chimice, reprezentanți ai Camerelor de Comerț, ai companiilor FMCG și ai distribuitorilor, ai Băncii Mondiale, ai 
băncilor din România, ai societăților de asigurări, ai societăților de leasing, fonduri de investiții, fonduri de 
garantare și contragarantare, consultanți, companii cu servicii și soluții IT, presa de specialitate 
(Sursa: Agerpres)  
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